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Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-
testületi tagból 9 jelen van, az ülést határozatképesnek nyilvánítja és megnyitja.  
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Előadó: Bratu László polgármester 
2.)  Egyebek 
 
 

ÜLÉSI 
NAPIREND TÁRGYALÁSA 

 
Napirend tárgya:        Előadó: 
 
1.) A 2011. évi költségvetés áttekintése, lehetséges   Bratu László 

racionalizálási döntések meghozatala    polgármester 
 
Bratu László polgármester ismerteti a képviselő-testület tagjaival, hogy a határozat lényege a 
pénzügyi fegyelem megszilárdítása, a teljes átláthatóság biztosítása. Csodára jelen helyzetben 
nem lehet számítani. A második fordulós ÖNHIKI pozitív elbírálása esetén sem várható 
jelentős javulás az év hátralévő hónapjaiban. 2012. még bonyolultabb, összetettebb és 
pénztelenebb lesz. Most szükséges olyan döntések meghozatala, amely segíti a túlélést. Ehhez 
szükséges az önkormányzati törvény módosításának és a végrehajtási intézkedéseknek az 
ismerete: mi lesz állami, mi marad önkormányzati feladat?  
Azt mondani, hogy majd lesz valami buta dolog. Pénzből élünk nap, mint nap és nagyon 
gondterheltté teszi az önkormányzat életét, hogy a számlákat nézve mindig azt kell nézni 
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mennyi pénz van és mi az ami teljesíthető belőle. Az biztos, hogy a dologi kiadások 
tekintetében nincs további lehetőség megtakarításra. Nincs mozgástér. Mert a tervezett szint 
alatti teljesítés esetén már egészségügyi és higiéniai problémák léphetnek fel. Így lépni már 
csak egy irányban lehet a személyi kiadások terén kell csökkentést elérni. A nem szakmai 
létszámban kell a további leépítési lehetőséget megfontolni. 
2012-ben újra teljes körű értékelést kell tartani. Ekkorra kiderül, mi lesz az iskola sorsa, 
hiszen nem minden iskolát vesz át az állam működtetésre. 
Írásos jelezés van abaúji egyházi iskola indításának szándékáról is. Hatszáz fő feletti iskolája 
pedig Abaújban csak Encsnek van. Az egyháznak a szükséges intézkedések megtételére 2012. 
májusáig van ideje. 
A gazdálkodási adatok nyilvánvalóvá teszik, hogy nem volt hiábavaló a pénzügyi helyzettel 
való állandó foglalkozás, mert van némi javulás és az még nem ismert, hogy mennyi 
megtakarítás várható az utóbbi intézkedések révén.  
Minden intézményvezetőnek teljes felelősséggel érezni kell személyi felelősségét az 
intézmény gazdálkodásáért, egyszemélyi felelősségük van. 
Meg kell érteniük, hogy nem az önkormányzat nem akar fizetni, hanem egyszerűen nincs a 
számlánkon annyi pénz, amennyit az intézmények igényelnének. A második félévi 
adóbevételből elsősorban az energiaszolgáltatók számláit kell kifizetni. 
Végezetül felkéri a Pénzügyi Irodavezetőt, hogy egészítse ki a kialakult helyzet ismertetését 
az összintézményi gazdálkodási adatatok ismeretében. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető néhány augusztusi zárási adatot szeretne 
ismertetni. A dologi kiadások összességében arányosan teljesültek, de a személyi kiadások 
esetében több intézménynél túlfinanszírozásra került sor. 
A szakiskola, a gondozási központ és a hivatal esetében mindkét területen arányos a teljesítés. 
A sportközpont esetében a dologi kiadások teljesítése kicsivel az időarányos alatt marad, a 
személyi kiadásait pedig egy kicsit túllépte. 
A művelődési központ esetében a dologi jelentősen alul teljesített, mert az augusztusi 
rendezvényekkel kapcsolatos kiadások folytán a költségek jelentős része szeptemberben 
jelentkezik majd, míg a személyit kicsit túllépte. 
Az óvoda esetében a dologi felhasználás időarányos, de a személyi kiadásoknál túllépése van. 
A saját bevételeit 53%-ra teljesítette, az önkormányzati támogatás pedig már 70,43%-os 
felhasználást mutat.  
A Zrínyi iskola személyi kiadásainak felhasználtsági szintje 70% felett van, míg a dologi 
kiadások időarányosan alakulnak, ha a kifizetetlen számlákat is figyelembe vesszük. 
Összességében a következő négy hónapra 120 millió forint előirányzata maradt az iskolának, 
melyből a tervezett végkielégítés kifizetése után 106 millió marad. ha havi 4-4,5 millió 
forinttal csökken a bérkiadása, akkor elég lehet az előirányzata a bérekre és a közüzemi díjak 
egy részére. sajnos a saját bevételei csak 45%-ban teljesültek. Ha mindent megtesz a 
beszedésük érdekében, akkor kicsit javulhat a helyzete. További gondot jelent, hogy a tavalyi 
terheket is csak részben tudja kigazdálkodni és visszafizetni az iskola. 
Az intézménynek a jövő évi pénzügyi egyensúly érdekében meg kell fontolnia a technikai 
dolgozók számának csökkentését.  
Összefoglalva elmondható, hogy a dologi kiadások tekintetében az intézmények a testületi 
döntések folytán nagyon visszafogottan gazdálkodtak.  
Felhívja a figyelmet arra, hogy ha gazdálkodása során már az év elejétől mindenki betartotta 
volna a koncepcióban és a költségvetési rendeletben foglaltakat, nem lenne ilyen helyzetben 
az önkormányzat. 
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Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke kijelenti, 
furcsa érzése van. Nem látja értelmét a testület egész munkájának. Az elhangzott információk 
alapján teljesen összezavarodott. Irodavezető asszony szerint minden jó, nincs nagy probléma, 
pedig hónapok óta szenvedünk és a képviselő-testület mindent megpróbált, hogy javítson a 
helyzeten. A végrehajtás felemásra sikerült. Ennyire jó lenne a gazdasági helyzet, hogy már 
nincs is szükség a szakértői véleményre? Igaz, irodavezető asszony azt mondta az augusztusi 
ülés után, hogy ő is meg tudja mondani, hogy mi a hiba a gazdálkodásban. 
Visszásnak érzi, hogy vannak olyan intézmények, amelyek kényszerhelyzetben minden 
döntést végrehajtanak, és vannak olyanok, amelyek nem. 
A határozati javaslat egyik pontja szintén arról szól, hogy a Zrínyi iskola esetében a testület 
milyen megtakarítást vár el a technikai létszámban. Szeptember 14-e van. Milyen intézkedés 
hozhat még eredményt? Ha a személyi juttatások vonatkozásában elhangzottakat nézzük, 
akkor mit lehet még tenni? 
Irodavezető asszony az augusztusi ülésen keményen ecsetelte azt, hogy milyen a helyzet és 
miért kerültünk ide.  
Kéri ne váljon a testület hiteltelenné azzal, hogy megengedi, hogy egyes intézmények ne 
hajtsák végre a döntéseit. Ha minden alkalommal módosításra kerülnek a döntések, akkor mi 
értelme ülésezni és szavazni. 
Miért nem lehet konkrétan megjelölni, hogy mennyi létszámot várunk el a Zrínyitől? 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke egyetért elnök 
asszonnyal. Ha valóban a tavalyi adósságait görgeti az iskola, akkor ezt már tavasszal látni 
kellett, miért nem léptünk akkor? Ha a személyi kiadások összege már 70%-on teljesített, 
akkor viszont az előbbi megállapítás nem igaz. Az éven is termelt adósságot. 
A határozati javaslat véleménye szerint nem tartalmaz olyan döntéseket, amelyek a testület 
hatáskörébe tartoznának az 5.) pont kivételével. A többi pontban az intézményvezetőknek 
maguktól kellene a tervezett intézkedéseket meghozni és végrehajtani. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető elutasítja azt, hogy azt mondta volna, hogy 
minden rendben van. Elmondta, hogy a Zrínyi iskola a dologi kiadásai egy részét nem tudja 
betermelni és a személyi kiadások túllépéséért is felelnek az intézményvezetők. 
Hangsúlyozta, hogy a Zrínyi iskola esetében az előirányzat megmaradt része alig elég a 
további hónapokra. Felhívta a figyelmet arra is, hogy a Zrínyi mellett az óvoda is 70%-on van 
lefinanszírozva.  
Csak a saját bevételek beszedése esetén lehet esélyük a talpon maradásra.  
A nyári időszak szépített az iskola túlfinanszírozásának mértékén, jelenleg 15 millió forint, de 
ez a kép romlani fog a szeptemberi tanévkezdéshez kapcsolódó kiadások pl. tankönyvek ára 
miatt. 
 
Timár László iskolaigazgató elmondja, hogy huszonötödik tanévét kezdte meg, de az éven 
csak vád érte az általa folytatott gazdálkodását, illetve az intézményt.  
Úgy véli, hogy a költségvetési túllépése 2009-2010 évi gazdálkodásból adódik. Az 
önkormányzati támogatásra a normatívák kiegészítésére van szükség. 
Nem tartja helytállónak Molnárné képviselő asszony megjegyzését. Egy eset volt, amikor a 
képviselő-testület döntését az iskola nem tartotta be, az első osztályok indításakor, de ekkor is 
volt ígérete arra a testülettől, hogy kérhet majd módosítást. 
Nem érti, mi ez a nagy figyelem a Zrínyi iskola felé az utóbbi 1-2 évben. Állandóan kritika 
éri, de az összevonás végrehajtása kapcsán viszont nem hangzott el, hogy az 
zökkenőmentesen lezajlott. 
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Előirányzat szinten van még 120 millió forint és várható saját bevétel 10 millió. A bérekre az 
év végéig mindösszesen 94 millió forint körüli összeg szükséges a járulékkal együtt. Kb. 36 
millió forint marad. 
A kifizetetlen számlák összege jelen pillanatban 15,5 millió forint. Úgy véli, hogy a hátralévő 
időszakban el tudja érni, hogy a zárszámadás megfelelő legyen.  
Megértést kér a képviselő-testülettől. Kéri, ha vele van gond, azt jelezzék felé, hiszen még 
négy év van hátra a megbízatásából. Ha a testület elégedett a munkájával, úgy jó, ha nem 
akkor egyeztetni szükséges a változtatás érdekében. 
 
Bratu László polgármester emlékezteti a jelenlévőket, hogy tavaly 40 millió forint volt az 
iskola adóssága év végén, melyből 20 milliót az önkormányzat kifizetett helyette. A 
fennmaradó összegből már történt megtakarítás, de nagy annak a veszélye, hogy az intézmény 
nem tudja majd kezelni annak ellenére, hogy ez szerepel a költségvetésében.   
Ha az intézmény 2010-ben azzal a gazdálkodási szemlélettel kezelte volna a pénzügyeit, mit 
ezen az éven, akkor nem lenne ilyen jelentős a probléma. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető elmondja, hogy a kifizetetlen számlák 
csökkenését az eredményezte, hogy a kistérségi támogatást, illetve a társult 
önkormányzatoktól inkasszált összeget erre a célra használta fel az intézmény. Ez en javít az 
eredményén. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy a pénzügyi biztos mellőzésére vonatkozó 
magyarázatot elfogadhatónak tartja, de jobb lett volna, ha a döntés végrehajtását a képviselő-
testület korábban vonta volna vissza, ha már a pénzügyi folyamatok átláthatóvá váltak. 
Egyetért a Molnárné képviselő asszony által elmondottakkal. A képviselő-testület az 
intézményvezető helyett hoz döntéseket, holott ez nem feladata. Az intézményvezető nem 
hogy hozhatna döntéseket, hanem hoznia kellett volna. 
Igazgató úr vádnak érzi az elhangzottakat, de nem ilyen a testület által megütött hangnem., 
megértést kér, de a testület tavaly decembertől gyakorolja a türelmet az igazgató úr és az 
intézmény felé. 
Azzal nem ért egyet, hogy nem hangzott el dicséret a zökkenőmentes összevonás kapcsán, 
hiszen ő maga dicsérte meg az intézményt és vezetőjét. 
Harag és részrehajlás nélkül mondja, hogy van egy torz, aránytalan helyzet a város 
költségvetésében, mellyel összefüggésben biztosan rossz hallani, hogy a Zrínyi iskola 
esetében vannak a gondok, de ez a való helyzet. 
Igazgató úr jól érzi, hogy az elmúlt évi gondok és a megoldás hiánya miatt a bizalmatlanság 
kialakult az irányába. 
Minden intézményt igyekszik a képviselő-testület életben tartani. 
Igazgató úr azon magyarázata, hogy a hiány a 2009-2010 évre vezethető vissza érthetetlen, 
hiszen az összevonás egyik oka éppen a költségtakarékosság volt a másik az, hogy a Petőfi 
iskolában már gond lett volna a beiratkozás. 
Sajnos az elmúlt években a gyereklétszám jelentősen csökkent, de a pedagógus létszám nem 
igazodott ehhez. Azon intézkedéseket, amelyek pillanatnyi javulást hoztak a testület 
kényszerítette ki az intézménytől, nem az intézményvezető tett a helyzet javításáért. A testület 
bizalma az igazgató úr felé jelentősen megfogyatkozott, annak ellenére, hogy korrekt módon, 
személyeskedés és politikai indíttatás nélkül igyekeztek a helyzetet kezelni. 
Ezen a bizalmi állapoton jelentősen rontott az is, hogy igazgató úr a leépítésben érintett 
személyekkel úgy közölte a hírt, hogy ez a képviselő-testület döntése. 
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Míg a pedagógusok nem kapnak a szakkörökért díjazást, addig más tevékenységekért 
számláznak az intézmény felé. Igazgató úr sem kapott a kötelező órák alól felmentést a 
testülettől, azzal, hogy majd megoldja. 
Egyeztetés szükséges, tisztázni kell a véleményeket, mert ezek nélkül nincs értelme a további 
vitáknak, döntéseknek. vannak igazgató úrnak tervei a jövőre? Hogyan képzeli el az 
intézmény működtetését? 
A bizalom megrendült.  Itt tartunk. Nem szabad úgy tenni, mintha nem így lenne. 
 
Bratu László polgármester kéri igazgató urat, mondja el észrevételeit, ismertesse gondolatait 
az elhangzottak kapcsán. 
 
Timár László iskolaigazgató kijelenti, hogy a leépítés kapcsán a tantestület előtt nem 
hivatkozott a képviselő-testületre. Sajnos a nagyszámú tantestületben van 3-4 ember, aki 
másként viszi ki a híreket, mint ahogyan elhangzott. 
 
Szeles András alpolgármester kijelenti, hogy nem pedagógusra gondolt, hanem technikai 
dolgozókra. 
 
Bratu László polgármester a kiküldött táblázatokat és a benne lévő paramétereket áttekintve, 
az oktatói és egyéb létszámokat és a kialakult helyzetet figyelembe véve úgy ítéli meg, hogy 
az egyetlen költségcsökkentési lehetőség a technikai létszámok csökkentése. Nincs értelme 
elodázni a döntést. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke megkérdezi, 
hogy igazgató úrral a létszámleépítés adata nem lett egyeztetve? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy nem. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy a gyes-en lévők visszajövetele jelentős 
problémát fog okozni.  
A technikai dolgozói létszám csökkentésének szükségességével maximálisan egyetért, de az 
intézményvezetővel egyeztetni szükséges ahhoz, hogy a létszámról határozni tudjon a testület. 
Kifejezi azon reményét is, hogy a leépítésnél az igazgató úr az épületek között arányosan fog 
gondolkodni. 
Az óvodában a dolgozók önként mondtak le a pótlékokról a megtakarítás érdekében. Ilyenben 
az iskola esetében nem lehet gondolkodni? Lehetséges lenne? 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke arra kéri igazgató 
urat, tekintsen el attól, hogy a testület a Zrínyi iskolát kipécézte volna. A költségvetési 
paraméterek azok, amelyek miatt a képviselők ennyit foglalkoznak az intézménnyel. A 
rendelkezésre álló információk ellentétesek vagy nem elegendőek. Az augusztusi ülésen 
elhangzott, hogy nem tudja teljesíteni a saját bevételeket, ezért van hiány. Most az hangzott 
el, hogy az előző tanévi hiány miatt rossz a működése. Ha ez most merült fel, hol volt a 
költségvetési információ eddig? 
Végezetül jegyző úrtól szeretné megkérdezni, van-e már elfogadott tantárgyfelosztása az 
iskolának? 
 
dr. Halász Ferenc jegyző elmondja, hogy az iskola megküldte a tantárgyfelosztását, mely 
áttekintésre került és a beadott formában nem került jóváhagyásra. Az észrevételeket az 
intézményvezetőnek megküldte. A túlóra fedezet nem áll rendelkezésre csak augusztus 
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hónapig. Ezt követően nincs lehetőség túlórát fizetni. Illetve felhívta az intézményvezető 
figyelmét arra, hogy a képviselő-testület rendelkezését szíveskedjen betartani, hiszen a felső 
tagozatban  nem került engedélyezésre tanulószoba tartása. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke azt is szeretné tudni, 
hogy a szakiskola tantárgyfelosztása jóváhagyásra került-e? 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens tájékoztatja a testületet, hogy a szakiskola 
tanulói létszáma állandóan változik, szinte minden évfolyamon, így kérték a módosítás 
lehetőségét. Van órarendje is. 
A létszámváltozás mértéke nem csekély, 60-70 főről van szó, mely a 9. és 11. évfolyamot is 
érinti. A beírt gyereklétszám osztályonként 40 fő. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető a túlórakeret felhasználásához kívánja 
hozzátenni, hogy a keret 15.193 e Ft, a felhasznált összeg 15.406 e Ft.  A helyettesítésnél van 
még kb. 900 e Ft nagyságrendű szabad forrás. A kötelező pótlék 9 millió forint, a teljesítés 
78%. 
 
Szeles András alpolgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy időarányosan a teljesítésnek 
66,5%-on kellene állnia. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető sajnálattal állapítja meg, hogy a költségvetési 
rendelet előírásai nincsenek betartva. A létszám és csoportszám csökkentében az 
intézménynek már januárban kellett volna gondolkodnia. 
 
Bratu Ferenc képviselő úgy véli, a pótlékokat egységesen kell kezelni. Milyen fényt vet az 
önkormányzatra, ha az egyik intézményben mindent lehet adni, a másikban semmit? 
Nem érti, hogy a technikai létszám keret módosításának szükségességét a képviselőktől várja 
el az intézményvezető megállapítani?  
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a döntés joga a testületé, javaslatot az 
intézményvezető is tehetett volna. Úgy látszik azonban, hogy az igazgató úr által előkészített 
megtakarítási lépések még mindig kevésnek bizonyultak a költségvetés teljesítéséhez. 
2012 érdekében is szükséges a terheket csökkenteni. Különös tekintettel kell lenni a vállalt 
kötelezettségekre, melyek utóbb jelennek meg és súlyos gondot okozhatnak milliós tétel 
esetén, ha az intézmény a dologi kiadásait már felélte. Az átlagos dologi kiadásokat annyival 
kell csökkenteni, hogy az intézmény vállalt kötelezettségei beleférjenek a következő négy 
hónapba. 
Jelen esetben a testület a kezdeményező és a létszám megállapítója, az intézményvezető csak 
végrehajt. 
Arra kéri intézményvezető urat, hogy tegyen javaslatot a leépítendő létszámra, melyet még 
végrehajthatónak gondol. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke úgy véli, hogy a 
kötelező pótlékokat nem szabad elvenni, de az adható minimálisra kell csökkenteni.  
A túlórák miatt javasolja az össztantárgyi felosztást megvizsgálni és a belső arányokat 
megváltoztatni. 
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Bratu László polgármester kijelenti, hogy további túlóra fizetésére nincs lehetőség csak 
abban az esetben, ha az intézmény megjelöli a fedezetül szolgáló költséghelyet is. 
Felhasználták az egész évit! 
A teljes átláthatóság kedvéért elmondja, hogy az intézmények tekintetében az óvoda esetében 
a legmagasabb az átlagkereset ( 189e Ft), melynek oka a túlképzés. Ezt kompenzálandó 
mondtak le a pótlékukról. 
 
Szeles András alpolgármester együttgondolkodásra kéri az intézményvezetőt. Kijelenti, hogy 
az önkormányzat vékony jégen jár, de nem törvénysértésre kívánt buzdítani. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a pedagógusok is igazságtalannak érzik, hogy a 
technikai létszámhoz nincs hozzányúlva, míg a szakmai létszám csökkentésre került. 
Kb. 5 millió forint személyi megtakarítást kell még elérnie az intézménynek ahhoz, hogy 
talpon maradjon és végre tudja hajtani a költségvetését. 
 
Timár László iskolaigazgató két főben jelöli meg a leépíthetőnek tartott technikai létszámot. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy az így megtakarítható összeg kb. 1 millió forint, 
ami jelentősen elmarad az elvárttól. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke azt szeretné 
tudni, hogy van-e az intézmények közfoglalkoztatott dolgozója? 
 
Timár László iskolaigazgató elmondja, hogy két ilyen dolgozója van. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke úgy véli, 
hogy a technikai feladatok jelentős részét az iskola is megoldhatná közfoglalkoztatottakkal. 
Megkérdezi Pénzügyi Irodavezető asszonyt, hogy a szakma hány fő leépítését tartaná 
szükségesnek? 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető kijelenti, hogy nem létszámban, hanem 
megtakarítási keretben gondolkodik a szakma. Azt az intézményvezetőnek kell tudnia, hogy 
azt hány fő leépítésével tudja elérni. 
 
Timár László iskolaigazgató túlzott elvárásnak tartja az 5 millió forintos megtakarítást. Az 
önkormányzati támogatás sincsen éves szinten 60 millió forint. 
 
Bratu Ferenc képviselő elhagyja a termet. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a felhalmozott hiány rendezésének alapja az 5 
millió forintos havi megtakarítás. Így lehet majd 2012. II. felére rendezett az iskola helyzete. 
Nem a testületnek kellene erővel kikényszeríteni az intézkedéseket. Az önkormányzat 
pénzügyi gondjain kell enyhíteni. csak úgy lehet az iskola kifizetetlen számláit rendezni, ha 
másik önkormányzati intézménytől vesz el a testület. 
Arra is számítani kell, hogy a 2012/13-as tanévben még kevesebb gyerek lesz. 
 
Bratu Ferenc képviselő helyet foglal a teremben. 
 
Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető válaszolva az elhangzottakra az alábbiakat adja 
elő: 
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- havi 500 e Ft megtakarítást kell elérni a technikai dolgozók személyi kiadásaiból 
- a pénzügyi szakértő kérdésében könyvvizsgáló úrral egyeztetve jutott a szakma arra az 

álláspontra, hogy a pénzügyi helyzet átlátható és mindenki vegye tudomásul, hogy 
mennyi az a keretösszeg, amelyből ki kell jönnie 

- az iskola pénzügyi helyzetének javulása időleges, szeptember hónapban a bejövő 
számlák után romlik majd a kép. 

 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a tankönyvek árának első felére az 
önkormányzatnál van a pénz, de a többire haladékot kellesz kérni a két részletben történő 
teljesítésre. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a 
főbb hozzászólásokkal egyetért. Jó szándékú, tisztességes és aggódó a képviselő-testület. Úgy 
véli a számok tükrében, hogy 4 fő alatt nem jön ki az elvárt megtakarítás. 
 
Bratu László polgármester szerint október 30-ig végre kell hajtani az intézkedéseket, meg 
kell hozni a döntéseket. 
 
Timár László iskolaigazgató felhívja a figyelmet, hogy a létszámleépítési pályázat beadási 
határideje szeptember 27. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző elmondja, hogy a kincstári adatszolgáltatás és a pályázat 
összeállítása időigényessége miatt már nincs idő tovább húzni a döntést. 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja intézményvezető urat, hogy az október 01-től induló 
közfoglalkoztatási mintaprogramban lesz lehetőség takarító és konyhai kisegítő 
alkalmazására. Ez segítség lehet az intézménynek. 
Megkérdezi igazgató urat, hogy a Kléri képviselő úr által javasolt 4 fős leépítést 
elfogadhatónak tartja-e? 
 
Timár László iskolaigazgató nem ért egyet a javaslattal, két fő leépítésére lát lehetőséget. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a fizikai létszám munkaideje nincs teljeskörűen 
kihasználva: 6 órától többet naponta nem teljesítenek. Túlzott a 11 takarító, 4 karbantartó. 
Meggondolandó, hogy a mostani adagszám mellett a főszakács és a konyhavezető leépítése 
mellett más személyben lehet-e gondolkodni? 
A Gondozási Központban 7 napra főznek és tízórait és vacsorát is készítenek, mely mellett a 
szabadidőt is ki kell adni. Láthatóan nem egyforma a konyhák leterheltsége. 
Igaz az egyik 600 adagos, a másik 1000. 
Az érintettek személye nem tartozik a testület hatáskörébe, a személyben történő döntés az 
intézményvezető feladata.  
Kéri a testület döntését igazgató úr felajánlása és Kléri képviselő úr javaslata alapján. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő kéri, hogy ne húzza tovább az időt a grémium, ki kell 
mondani, hogy mit vár el a testület az intézménytől. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja a 4 fős technikai létszám leépítésére 
vonatkozó képviselői javaslatot. 
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Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és 8 igen 
szavazat és 1 nem szavazat mellett az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  92/2011. (IX. 14. ) Kt.  határozat 
Tárgy:  Létszámleépítés elrendelése 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta a létszámleépítésére vonatkozó javaslatot és elrendeli, 
hogy a Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény esetében a 
technikai állományból 4 fő leépítésre kerüljön sor.  

           
  Felelős:  intézményvezető 
  Határidő:  2011. szeptember 16.  

 
 
Napirend tárgya:         
2.) Egyebek          

   
 
2.1 Létszámleépítéshez kapcsolódó határozatok módosítása 
 
Timár László iskolaigazgató kéri az augusztusi határozatok módosítását, tekintettel arra, 
hogy egyik pedagógusa veszélyeztetett terhes lett és nem tud munkába állni, így a 
létszámleépítéssel érintett egyik dolgozóját szeretné megtartani, másrészt a másik 
dolgozójának munkaköre tévesen került megjelölésre a határozatban. A Magyar 
Államkincstár nyilvántartása szerint konyhavezetői feladatokat látott el. Továbbá két fő 
pedagógus az intézménytől önként távozott és egy további üres pedagógus álláshely is 
feleslegessé vált. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző elmondja, hogy a módosításnak nem látja akadályát, az 
intézmény betölthető álláshelyinek számát nem befolyásolja a személycsere. 
 
Timár László intézményvezető kéri, hogy az előző döntésre tekintettel 3 fő takarító és 1 fő 
konyhás leépítésére kerüljön sor a technikai létszámból. Kéri a testület hozzájárulását ahhoz, 
hogy a konyhás munkaviszonya 2012. február 17-én kerüljön megszüntetésre közös 
megegyezéssel, így az ő vonatkozásában nem kell a pályázatot benyújtani. 
 
Bratu László polgármester javasolja a 4 fős technikai személyzetre vonatkozó adatok 
átvezetését a korábbi döntéseken és szavazásra bocsátja az előterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntéseket hozza: 
 

Szám:  93/2011. (IX. 14. ) Kt.  határozat 
Tárgy:  Létszámleépítési pályázat benyújtásáról szóló 79/2011.(VIII.17.) Kt. 

határozat módosítása 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a létszámleépítésére vonatkozó javaslatot és 79/2011. 
(VIII.17.) Kt. határozatát az alábbiak szerint módosítja:  

           
Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény: 1 fő konyhavezető 
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                 1 fő pedagógus  
                 3 fő takarító 
Városi Sportközpont: 1 fő úszómester 

            1 fő karbantartó 
            1 fő takarító 
 

 A 79/2011. (VIII.17.) Kt. határozat egyebekben változatlan marad. 
 

Felelős:  intézményvezető, jegyző 
  Határidő:  2011. 09.16., illetve a pályázati kiírás szerint  

 
 

Szám:           94/2011. (IX. 14.) Kt.  határozat 
Tárgy: A létszám racionalizálási döntés folytán az intézményi és 

összesített önkormányzati létszám alakulásáról szóló 
80/2011. (VIII.17.) Kt. határozat módosítása 

 
Encs Város Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és az alábbi 
létszámadatokat állapítja meg:  
 
Zrínyi Ilona Általános Iskola és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény: 

 engedélyezett létszám:  131 fő,  
létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma:         1 fő élelmezésvezető  
        4 fő pedagógus 
        1 fő főszakács 
        3 fő takarító  
        1 fő konyhás ( 2012.02.17. 
napjától) 

       létszámcsökkentést követően  kialakult létszámadat:  121 fő. 
1. Létszámcsökkentés előtti intézményi szintű összesített létszám: 131 fő 
2. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű engedélyezett létszám: 121 fő. 
3. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű betölthető létszám: 115 fő,  
   ebből pedagógus 79 fő, egyéb technikai 32 fő. 
Városi Sportközpont: 

engedélyezett létszám: 16 fő,  
létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma:   1 fő úszómester 
           1 fő karbantartó  
         1 fő takarító 
létszámcsökkentést követően  kialakult létszámadat: 13 fő, 

4. Létszámcsökkentés előtti intézményi szintű összesített létszám: 16 fő, 
5. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű létszám: 13 fő. 
Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsőde: 

engedélyezett létszám:  64 fő 
létszámcsökkentési döntéssel érintettek száma:  3 fő óvodapedagógus 
           1 fő dajka 
intézményen belüli átszervezéssel érintettek száma: 1 fő óvodapedagógus 
létszámcsökkentést követően  kialakult létszámadat: 60 fő 

6. Létszámcsökkentés előtti intézményi szintű összesített létszám: 64 fő 
7. Létszámcsökkentés utáni intézményi szintű létszám:  60 fő. 
8. Összesített létszám létszámcsökkentés előtt: 433 fő 
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9. Összesített létszám létszámcsökkentés után: 416 fő. 
10. Létszámcsökkenés összesen: 17 fő.   
 
 Felelős:    jegyző, intézményvezetők  
 Határidő:    2011. augusztus 31., illetve pályázati kiírás szerint 

 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:           95/2011. (IX. 14.) Kt. határozat 
Tárgy:  Nyilatkozat továbbfoglalkoztatás lehetőségéről 

  
 Encs város Képviselő-testülete kinyilatkozza, hogy a 94/2011.(IX.14.) 

Képviselő-testületi határozat alapján létszámcsökkentéssel érintett 
álláshelyen foglalkoztatott dolgozók – munkaviszonyban töltött ideje 
folyamatosságának megszakítása nélküli - foglalkoztatására az 
önkormányzat költségvetési szerveinél meglévő üres álláshelyeken, 
illetőleg az előre láthatólag megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új 
álláshelyeken sem teljes, sem osztott munkaidőben nincs lehetőség. 
 

Felelős: polgármester 
Határid ő:  azonnal 

 
2.2 Közérdekű lakásigények elbírálása 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke tájékoztatja a 
képviselőket, hogy a szociális bérlakások közül üresedett egy másfél szobás lakás. A 
névjegyzéken Dsupin Levente és neje a következő igénylő, de a jövedelmi viszonyaik 
meghaladják a rendelet szerinti igénylési határt. 
Tekintettel arra, hogy az encsi rendőrkapitányság dolgozójáról van szó a képviselő-testület az 
adott lakást szakemberlakássá nyilvánítás esetén a részére kiutalhatja. 
A másik kérés melyet ismertetni szeretne Bányai Géza és neje kérelme, mely szerint 2011. 
szeptember 23-ig ki kell költözniük a jelenlegi lakásukból, mert ellenkező esetben 
kilakoltatják őket. A kétgyermekes család azt kéri a képviselő-testülettől, hogy a Petőfi úti 
közös udvarban megüresedett egy szobás szakemberlakást részükre kiutalni szíveskedjen, 
tekintettel arra, hogy Bányai Géza az önkormányzati alapítású, közfeladatokat ellátó 
Városgazda Kft. dolgozója. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselő-testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntéseket hozza: 
 

Szám:  96/2011. (IX.14.) Kt.  határozat 
Tárgy: Az Encs, Petőfi út 77/A I/2. szám alatti lakás 

szakemberlakássá nyilvánítása és bérbeadása 
 
Encs Város Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és az alábbi 
döntést hozza:  
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Az Encs, Petőfi út 77/A szám alatti társasházban lévő I. emelet 2. ajtó alatt 
található önkormányzati bérlakást szakemberlakássá nyilvánítja és kiutalja Dsupin 
Levente részére határozatlan időre, de legfeljebb az Encsi Városi 
Rendőrkapitányságnál fennálló hivatásos szolgálati jogviszonya idejére. 
A képviselő-testület felhatalmazza a Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft-t a 
bérleti szerződés önkormányzati rendelet és ezen határozat szerinti megkötésére. 
 

        Felelős:  polgármester  
Határid ő: 2011. október 01. 
 
Szám:  97/2011. (IX.14.) Kt. határozat 
Tárgy: Az Encs, Petőfi út 12. szám alatti szakemberlakás bérbeadása 
 
Encs Város Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és az alábbi 
döntést hozza:  

   
Az Encs, Petőfi út 12. szám alatti társasházban lévő önkormányzati 
szakemberlakást kiutalja Bányai Géza részére határozatlan időre, de legfeljebb az  
Encs Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft-nél fennálló munkaviszonya idejére. 
A képviselő-testület felhatalmazza a Városgazda Közhasznú Nonprofit Kft-t a 
bérleti szerződés önkormányzati rendelet és ezen határozat szerinti megkötésére. 
 

        Felelős:  polgármester  
Határid ő: 2011. szeptember 23. 
 

2.3 Sportpályázat beadásának támogatása 
 
Bratu László polgármester ismerteti a képviselőkkel, hogy a pályázatot szeptember 15-én be 
kell nyújtani. Az előkészítő csoport tagjai: Hódiné Gazsi Ágota, Timár László, Kuszkó 
Sándor, Urbánné Kléri Szilvia, Sándor Róbert és Pásztor András. Senki sem tudja, hogy kell-e 
képviselő-testületi határozat, mint ahogyan az sem biztos, hogy részt veszünk majd a 
programban és az sem, hogy lesz felajánlás. 
A mi esetünkben 20 millió forint alatti felajánlást lenne jó elnyerni, melyet képzésre, utazásra 
és edzői díjakra lehetne fordítani. Kéri a testület támogatását. 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati szakreferens ismerteti az előkészítő csoport által 
felállított cél a sportöltözők felújítása, melyhez az önerőt maga az öltöző jelenti, mert 30%-
ban a jelenlegi öltöző értékét beszámolják a pályázatban. 
 
 
Encs város Önkormányzat képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag 
az alábbi döntést hozza: 
 

Szám:  98/2011. (IX.14.) Kt. határozat 
Tárgy: Sporttámogatás igénylése 
 
Encs Város Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és az alábbi 
döntést hozza:  
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Egyetért a sporttámogatás elnyerését célzó pályázat benyújtásával a labdarúgó 
utánpótlás képzés támogatására, melyhez önerőként a felújításra tervezett, 
tulajdonát képező öltözők értékét ajánlja fel. 
 

        Felelős:  polgármester  
Határid ő: 2011. szeptember 15. 

 
2.4. Bejelentések 
 
Szeles András alpolgármester jelzi, hogy a rendkívüli testületi ülések időpontjaként a reggel 
7.00 órai kezdés rossz. Délelőtt történnek minden intézményben az ügyintézések, így jobb 
kora délutánra összehívni a képviselőket. 
Kérdezi, hogy az egyházi iskola tervezett indításáról hallhatna valamit? Történt már 
igénybejelentés a katolikus egyház részéről? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy főesperes úr élt jelezéssel felé ez irányban, de az 
érsek úr még nem küldött erre vonatkozóan írásos megkeresést, kérve a testület döntését. 
 
Szeles András alpolgármester 2012. május vége a határidő, de a testületnek és a megyei 
közgyűlésnek is rá kell bólintania. Kérni kell az írásbeli igénybejelentést, mert a költségvetés 
tervezésekor ez nem mindegy. 
 
Bratu László polgármester nem tartja biztosnak, hogy ez érseki döntés volt, lehet, hogy 
főesperes úr gondolata. 
 
Bratu Ferenc képviselő a tisztánlátás érdekében tájékoztatja a jelenlévőket, hogy egy 
abaújdevecseri vasárnapi mise után több szülő kereste meg azzal őt, mint  képviselőt, hogy az 
iskolát nem érzik a gyerekeik számára elfogadhatónak. Ezt az igényt jelezte a főesperes úr 
felé, aki megkereste az érsek urat azzal, hogy mit szólna egy egyházi iskola indításához az 
abaúji térségben? Hétfőn este érsek úr rábólintott az ötletre. 
 
Bratu László polgármester köszöni a tájékoztatást, de hangsúlyozza, hogy a testület 
döntéséhez érsek úr írásbeli kérelme és a felvázolt oktatási koncepciója szükséges. 
 
Szeles András alpolgármester javasolja, hogy amennyiben van rá igény az MLSZ-es program 
keretében magas kerítéssel körülvett műfüves pálya építésére nyújtsa be igényét az 
önkormányzat, mert ha nem lesz az igénylők között később a pályázatban nem vehet részt. 
 
Bratu László polgármester javasolja, hogy a jövőben szerda 14.00 legyen a rendkívüli ülések 
időpontja. 
 
A képviselő-testület a javaslattal egyhangúlag egyetért. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselő-testületi megtakarításhoz szükséges intézkedések 
ismertetését. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző kéri a testület hozzájárulását ahhoz, hogy a testületi 
előirányzatot terhelő 15% megtakarítás végrehajtására az alábbiak szerint kerüljön sor: 480 
ezer forint dologi kiadásokból, kéthavi a képviselői tiszteletdíjakból és az alpolgármesteri 
költségtérítésből. 
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A képviselő-testület az 50/2011.(VII.04.) Kt. határozatában elrendelt 15% megtakarítás 
testület vonatkozásában történő végrehajtásával egyhangúlag egyetért. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
  Bratu László      dr. Halász Ferenc 
  polgármester               jegyző  


